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§ 171 

 

Val av justerare 

 
 

Beslut 

1. Miljönämnden utser Helena Grahn att jämte ordförande justera dagens protokoll 
torsdag den 3 november 2022. Skriftliga reservationer och särskilda yttranden ska 
lämnas in senast klockan 12:00 onsdag den 2 november 2022. 
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§ 172 

 

Fråga om närvarorätt för personalföreträdare 

 
 

Beslut 

1. Miljönämnden godkänner närvarorätt för personalföreträdare. 
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§ 173 

 

Fråga om närvarorätt för övriga tjänstepersoner 

 
 

Beslut 

1. Miljönämnden godkänner närvarorätt för övriga tjänstepersoner. 
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§ 174 

MNN-2022-146 

Anmälan av inkomna skrivelser - oktober 2022 
 
 

Beslut 

1. Miljönämnden lägger redovisningen av inkomna skrivelser till handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Beslut KSAU 220912 §499 
• Beslut KSAU 220919 §501 
• Beslut KSAU 220919 §503 
• Beslut KS 220907 §304 
• Beslut KS 220907 §305 
• Beslut KS 220907 §308 med reservation (MP) och särskilt yttrande (V) 
• Beslut KF 220929 §223 
• Beslut KF 220929 §226 med muntlig reservation (SD) 
• Beslut KF 220901 §192 
• Beslut KF 220901 §195 med reservation från (MP) och särskilt yttrande från 

(V) 
• Beslut KF 220901 §207 med muntlig reservation från (V) 
• Beslut KF 220901 §196 med muntlig reservation från (M) och (C), reservation 

från (SD) 
• Beslut KF 220901 §191 med särskilt yttrande från (M) och reservation från 

(V) 
• Beslut KF 220901 §197 
• Beslut KF 220901 §199 med muntlig reservation från (SD) 
• Beslut KF 220929 §220 med särskilt yttrande (L) 
• SSGK protokoll 5.22 inkl. ÄTA - signerat 
• Presentation möte SSGK 2022-09-21 möte 5_22 
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§ 175 

MNN-2022-145 

Redovisning av delegerade beslut - oktober 2022, MN-
2022-24 
 
 

Sammanfattning 
Miljönämnden har i delegationsordning överlåtet beslutanderätten till ordförande, presidiet, 
vice ordförande, och tjänstepersoner samt beslutat att beslut som omfattas på delegation 
ska redovisas för nämnden. Redovisningen innebär inte att miljönämnden omprövar eller 
fastställer besluten. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av redovisningen av delegerade beslut och lägger den till 
handlingarna. 

Beslutsunderlag 
• Avskrivningar per den 2022-09-21 
• Delegationslista administrativa ärenden 
• Delegationslista detaljplaner bygglov 
• Delegationslista projekt 
• Delegationslista projektavtal 
• Delegationslista yttrande övrigt 
• Delegationslista övrig 
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§ 176 

MNN-2022-147 

Miljödirektören informerar - oktober 2022 
 
 

Sammanfattning 
Miljödirektör Rebecka Persson informerar nämnden om vad som händer inom energifrågan 
och vad som är aktuellt i nuläget, samt hur det påverkar förvaltningens arbete likaså 
nämndens. Vidare får nämnden information om kommunbesöket från Länsstyrelsen som 
ägde rum den 18 oktober. Nämnden informeras om de punkter som diskuterades och den 
granskning som genomfördes. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden har tagit del av informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 177 

MNN-2022-148 

Malmöinitiativ om att göra det enkelt och lagligt att rädda 
bra mat, MN-2022-5092 
 
 

Sammanfattning 
Miljönämnden har fått ett Malmöinitiativ som handlar om att det ska vara enkelt och lagligt 
att rädda bra mat för att minska matsvinnet. Initiativtagaren föreslår bland annat att 
folkvalda politiker i Malmö ska driva matsvinnsfrågan till partikollegor på nationell nivå för 
att åstadkomma en lagförändring som innebär att det blir olagligt att slänga ätbar mat. 
Initiativtagaren önskar också att Malmö stad tar fram en lokal handlingsplan mot matsvinn i 
Malmö. 
 
Miljönämnden i Malmö stad anser att matsvinn är ett viktigt ämne och insatser behövs för 
att minska matsvinnet och dess påverkan på klimatet. Nämnden anser att frågan om förbud 
mot att slänga ätbar mat är intressant och att den bör utredas på nationell nivå. Gällande 
förslaget om handlingsplan har Malmö stad en liten påverkan på aktörers matsvinn då 
insatserna till stor del bygger på frivillighet från företagets sida. Genom Klimatomställning 
Malmö arbetar Malmö stad med klimatkontrakt där företag, Malmöbor och andra aktörer 
erbjuds stöd med att identifiera individuella åtaganden och motivera till klimatsmarta val i 
vardagen. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på Malmöinitiativet enligt förvaltningens förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V), meddelar att han avser 
inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 177. 

Yrkanden 
Tobias Petersson (V) yrkar på följande tillägg: 
 
1. Miljönämnden uppdrar åt miljöförvaltningens direktör och presidiet att lyfta frågan i 
enlighet med initiativet med vederbörande enheter på nationell och/eller EU-nivå. 
2. Miljönämnden uppdrar åt miljöförvaltningen att omgående utarbeta ett underlag för hur 
en enhet kan skapas som arbetar med rådgivning för minskat matsvinn, i likhet med 
energirådgivarna. 
3. Miljönämnden uppdrar åt miljöförvaltningen att ta fram ett underlag för beslut om hur 
staden kan skapa och driva en kommunal matbank. 
  
Helena Grahn (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Simon Chrisander (L) frågar nämnden om nämnden kan fatta beslut 
enligt förvaltningens förslag till yttrande och finner med frågan "Ja" besvarad. 
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Ordföranden frågar nämnden om nämnden kan fatta beslut enligt Tobias Peterssons första 
tilläggsyrkande och finner att miljönämnden avslår tilläggsyrkandet. 
  
Ordföranden frågar nämnden om nämnden kan fatta beslut enligt Tobias Peterssons andra 
tilläggsyrkande och finner att miljönämnden avslår tilläggsyrkandet. 
  
Ordföranden frågar nämnden om nämnden kan fatta beslut enligt Tobias Peterssons tredje 
tilläggsyrkande och finner att miljönämnden avslår tilläggsyrkandet. 

Beslutet skickas till  
Initiativet.stk@malmo.se 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Bilaga 1 Malmöinitiativet EF20220078 
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Vänsterpartiet
Reservation
Reservation  ,   Malmöinitiativ om att göra det enkelt och lagligt att rädda bra mat, MN - 

2022 – 5092

Vi i Vänsterpartiet accepterar förvaltningens förslag till svar men finner att initiativet är av så-

dan dignitet att mer måste göras. Vi anser att det saknas konkreta förslag och konkret hand-

ling här och nu. Vi anser det beklagligt att förvaltningen och nämnden inte åtar sig att göra 

mer vad gäller detta oerhörda resursslöseri.

Baserat på förvaltningens svar yrkade vi på följande:

1. Att uppdra åt miljöförvaltningens direktör och presidiet att snarast lyfta frågan, i enlig-

het med initiativet, med vederbörande enheter på nationell och/eller EU-nivå.

2. Att MF omgående utarbetar ett underlag för HUR man kan skapa en enhet som arbe-

tar med rådgivning för minskat matsvinn, i likhet med energirådgivarnas arbete.

3. Att MF omgående tar fram ett underlag för beslut OM hur staden kan skapa och driva 

en kommunal matbank.

Då initiativet och våra yrkanden röstades ner reserverade vi oss mot nämndens beslut.

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27

Tobias Petersson

Med instämmande av

Gunilla Ryd
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§ 178 

MNN-2022-155 

Remiss från Statens geotekniska institut om förorenade 
sediment, MN-2022-9742 
 
 

Sammanfattning 
Statens geotekniska institut (SGI) har tagit fram rapporten ”Grunder för riskbedömning av 
förorenade sediment. Underlag till vägledning”. Rapporten är den andra av totalt fem 
underlagsrapporter som kommer utgöra underlag till en webb-vägledning om 
riskbedömning av förorenade sediment. 
 
I rapporten presenteras grunder för riskbedömning av förorenade sedimentområden som är 
så förorenade att de behöver utredas, undersökas och eventuellt åtgärdas. Förorenat 
sediment utgörs av material, exempelvis partiklar med tennföroreningar från båtskrov, som 
sjunker ner genom vatten och samlas på havs- och sjöbotten. Grunderna för riskbedömning 
av förorenade sediment utgår från de spridnings- och exponeringsvägar samt skyddsobjekt 
som ofta aktualiseras i vattenmiljön. De baseras även på de miljörättsliga bestämmelser och 
miljö- och hållbarhetsmål som är av relevans för vattenmiljön samt Naturvårdsverkets 
utgångspunkter för avhjälpande av förorenade områden. 
 
Miljönämnden är positiv till det pågående framtagandet av en vägledning för riskbedömning 
av förorenade sediment. Rapporten har en logisk och lättföljd struktur, och tar upp de mest 
relevanta aspekterna för riskbedömning av förorenade sediment. Miljöförvaltningen delar 
de ställningstaganden som beskrivningar som framgår av rapporten. 
 
SGI planerar att ta fram ytterligare tre underlagsrapporter till den kommande vägledningen. 
Miljönämnden vill gärna ta del av dessa och ges möjlighet till yttrande. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på Statens geotekniska instituts remiss enligt 
miljöförvaltningens förslag till yttrande. 

2. Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Statens geotekniska institut via sgi@sgi.se 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Bilaga 1 Missiv – Grunder för riskbedömning av förorenade sediment 
• Bilaga 2 Remiss – Grunder för riskbedömning av förorenade områden. 

Underlag till vägled-ning. 
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§ 179 

MNN-2022-151 

Remiss från Miljödepartementet - Naturvårdsverkets 
redovisning av regeringsuppdrag om EU-förordning om 
minimikrav för återanvändning av vatten, MN-2022-9048 
 
 

Sammanfattning 
Naturvårdsverket har föreslagit åtgärder för att genomföra EU-förordningen om 
minimikrav för återanvändning av vatten. Naturvårdseket föreslår att prövningsförfarande 
för produktion och tillhandahållande av återvunnet vatten i befintligt ABC-system samt ett 
prövningsförfarande där en tillståndsplikt införs för jordbrukets användning av återvunnet 
vatten i en ny förordning. Miljönämnden ställer sig positiv till att det införs en tillståndsplikt 
för produktion och tillhandahållande av avloppsvatten men anser att användningen ska 
prövas så som anmälningspliktig och inte tillståndspliktig. Miljönämnden ställer sig kritiska 
till att naturvårdsverket endast föreslagit ett upprätthållande av minimikraven avseende 
kvalitén på vattnet och förordar att fler gränsvärden läggs till och att befintliga redigeras. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på kommunstyrelsens remiss enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V), meddelar att han avser 
inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 179. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Bilaga 1 - Naturvårdsverkets redovisning 
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Vänsterpartiet
Särskilt yttrande
Särskilt yttrande, Remiss från Miljödepartementet - Naturvårdsverkets redovisning av

regeringsuppdraget om EU- förordningen om minimikrav för återanvändning av vat-

ten.

Vi bifaller nämndens beslut men inkommer med detta yttrande då vi anser att vi borde, som 

MF antyder i förslaget till svar, gå längre och inte bara upprätthålla minimikrav på vattenkvali-

teten. Dessutom bör fler gränsvärden läggas till för t.ex. läkemedelsrester, antibiotikaresis-

tens, mikroplaster, metaller, organiska föroreningar och kemiska bekämpningsmedel. Det 

borde också, som MF föreslår, vara förbud mot att sprida renat avloppsvatten inom vatten-

skyddsområden. Det finns också behov av renat avloppsvatten för användning på andra plat-

ser än jordbruksmark, t.ex. parker, kolonilotter m.m. Så även här måste vi titta bredare på 

frågan och reglera dessa behov i den föreslagna förordningen.

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27

Tobias Petersson

Med instämmande av

Gunilla Ryd
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§ 180 

MNN-2022-153 

Remiss från Miljödepartementet om EU kommissionens 
förslag till förordning om restaurering av natur, MN-
2022-9123 
 
 

Sammanfattning 
EU-kommissionen har presenterat ett förslag till förordning om restaurering av natur. Syftet 
med förslaget är att återställa skadade ekosystem. Förordningen medför att medlemsstaterna 
åläggs bindande mål och skyldigheter i syfte att uppnå en successiv förbättring av en rad 
olika ekosystem. Den enskilda medlemsstaten ska inom viss tid ta fram och offentliggöra en 
restaureringsplan som ska redovisa planerade åtgärder och tidsplaner. Miljönämnden är 
positiv till ett regelverk som tvingar medlemsstater att vidta konkreta, miljöförbättrande 
åtgärder och anser att förslaget är i linje med nationella och lokala miljömål. Miljönämnden 
ser dock – för det fall förordningen blir en realitet – ett stort behov av samverkan mellan 
stat och kommun för att restaureringsåtgärderna ska kunna genomföras med tillräcklig 
hänsyn till såväl kommunala som enskilda intressen. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på kommunstyrelsen remiss enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Håkan Andersson (SD) och Jenny Bengtsson (SD), med instämmande av Dana Alkabi 
(SD), meddelar att de avser inkomma med särskilt yttrande, bilaga § 180 a. 
  
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V),  meddelar att han avser 
inkomma med särskilt yttrande, bilaga § 180 b. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Bilaga 1 Kommissionens förslag till förordning om restaurering av natur 
• Bilaga 2 Bilagor till förordningsförslaget 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se  

 

 

Särskilt yttrande 
 

Miljönämnden 

Ärendenummer: MN-2022-9123 

 

Remiss från Miljödepartementet om EU kommissionens förslag till förordning om 

restaurering av natur 

 

Enligt artikel 6 i förordningen uppställs ett bindande mål om 3 % nettoökning av grönområden i 

städer år 2040 resp. 5 % år 2050, med utgångspunkt från 2021 års nivå.  

 

Vi Sverigedemokrater ser gärna fler grönområden och det är därför olyckligt att de styrande så hårt 

driver frågan om ökad förtätning av Malmö stad. 

 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Håkan Andersson (SD)      Jenny Bengtsson (SD)                   
 

 

med instämmande av:  

Dana Alkabi (SD)   

 
2022-10-27 
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Vänsterpartiet
Särskilt yttrande
Särskilt yttrande, Remiss från Miljödepartementet om EU kommissionens förslag till 

förordning om restaurering av natur, MN 2022 – 9123

Vänsterpartiet finner att EU kommissionens förslag är väldigt bra, vi instämmer i stort med 
dess intention samt med förvaltningens kommentarer. Tidigare frivilliga åtaganden har i stort 
misslyckats. Och om beslutsfattare på riktigt anser att bevarande och restaurering av skadade 
ekosystem har ett högt värde så måste vi agera för det och på så vis stävja den ekologiska de-
graderingen. Sådant agerande kräver handling, något som tidigare lyst med sin frånvaro.
Vänsterpartiet ser fram emot att bereda och utveckla framtida nationella och lokala restaure-
ringsplaner i enlighet med förslaget.
Vi bör även verka för att addera kvalitetshöjande åtgärder som krav i både utsatta och befintli-
ga grönområden, och små som stora ytor (refuger, cirkulationsplatser, osv) måste inkluderas, 
då alla miljövinster är viktiga i dagens krissituation. Vi bör även inkludera rewilding koncept i
förslaget och se till att varje möjlig plats nyttjas maximalt.
Vi måste arbeta för och skapa förordningar och direktiv som på alla möjliga sätt gynnar natur-
baserade lösningar för ekosystemtjänster, skapande av resiliens och biodiversitet både urbant 
och ruralt.
Vi vill även se ökade satsningar på och uppföljning av redan öronmärkta resurser för återska-
pande av våtmarker samt ökat skydd av skog. För dessa områden måste vi se till att utveckla 
tvingande åtgärder.

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27

Tobias Petersson

Med instämmande av

Gunilla Ryd
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§ 181 

MNN-2022-154 

Remiss från Miljödepartementet om säkerheter enligt 
miljöbalken, MN-2022-9453 
 
 

Sammanfattning 
Miljönämnden har fått möjlighet att yttra sig över promemorian Säkerheter enligt 
miljöbalken. I promemorian förslås att ändringar i bestämmelserna om säkerhet vid 
deponering av avfall och vid utvinningsavfallsverksamhet med innebörden att staten, 
kommuner, regioner och kommunalförbund inte ska behöva ställa sådan säkerhet. Syftet är 
att minska administration och låsning av medel för offentliga verksamheter. Förvaltningen 
föreslår att miljönämnden tillstyrker förslaget i denna del. Förslaget innehåller även ett antal 
andra förslag som rör bland annat uppdraget för Riksgäldskontorets och Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap. Miljönämnden föreslås lämna förslaget i dessa delar utan 
synpunkter. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på kommunstyrelsen remiss enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Bilaga 1 Promemorian Säkerheter enligt miljöbalken 
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§ 182 

MNN-2022-152 

Remiss från Miljödepartementet om Naturvårdsverkets 
rapport Hantering av schaktmassor och annat naturligt 
förekommande material som kan användas för 
anläggningsändamål, MN-2022-7655 
 
 

Sammanfattning 
Regeringen har gett Naturvårdsverket i uppdrag att göra en bred översyn av hanteringen av 
schaktmassor och annat naturligt förekommande material som kan användas för 
anläggningsändamål och föreslå hur regelverket och eventuella andra styrmedel kan 
användas för anläggningsändamål och föreslå hur regelverket och eventuella andra 
styrmedel kan justeras för att åstadkomma en mer ändamålsenlig hantering som bidrar till 
en mer cirkulär ekonomi. Miljönämnden ser mycket positivt på lagförändringar som 
möjliggör en mer hållbar användning av schaktmassor och annat naturligt material som 
uppstår i samband med bygg- och anläggningsverksamheter/infrastrukturprojekt utan att 
det medför en risk för negativ påverkan på människors hälsa eller miljön. Det saknas dock 
definitioner av ett antal centrala begrepp vilket gör det svårt att bedöma konsekvenserna av 
förslaget. Avfallsbranschen är utsatt för oseriösa aktörer och vissa förslag riskerar att 
förvärra situationen med efterföljande konsekvenser för både människors hälsa och miljön 
och tillsynsmyndighetens verksamhet. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på kommunstyrelsen remiss enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Helena Grahn (M) och Bill Jönsson (M) meddelar att de avser inkomma med särskilt 
yttrande, bilaga § 182 a. 
  
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V), meddelar att han avser 
inkomma med särskilt yttrande, bilaga § 182 b. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Bilaga 1 - Naturvårdsverkets rapport Hantering av schaktmassor 
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Miljönämnden 2022-10-27 

 

Remiss från Miljödepartementet om Naturvårdsverkets rapport Hantering 

av schaktmassor och annat naturligt förekommande material som kan 

användas för anläggningsändamål, MN-2022-7655 

 

Regeringen har gett Naturvårdsverket i uppdrag att göra en bred översyn av 

hanteringen av schaktmassor och annat naturligt förekommande material som kan 

användas för anläggningsändamål. Syftet med översynen är att åstadkomma en 

mer ändamålsenlig hantering som bidrar till en mer cirkulär ekonomi. 

 

Moderaterna anser att det är av yttersta vikt att få till en lagförändring som 

möjliggör en mer hållbar användning av schaktmassor utan att det medför en risk 

för negativ påverkan på människors hälsa och miljö.  

 

Det är angeläget att problemet med oseriösa aktörer hanteras och att 

tillsynsmyndigheternas uppgift blir tydligare. Det finns en viss risk att 

tillsynsbehovet ökar initialt för att komma åt den ökade brottsligheten i branschen. 

 

Moderaterna anser att det är av största vikt att oseriösa aktörer inte kan sälja 

förorenade massor till kunder och anser att en ökad tillsyn kan vara motiverad för 

att komma till bukt med problemen inom avfallsbrottsligheten.  

 

 
 

Helena Grahn (M)  Bill Jönsson (M) 
  

 

Särskilt yttrande   
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Vänsterpartiet
Särskilt yttrande
Särskilt yttrande, Remiss Miljödepartementet om Naturvårdsverkets rapport Hante-

ring av schaktmassor.

Vänsterpartiet tackar för förvaltningens svar, som vi anser är bra och som lyfter 

många viktiga ståndpunkter i ett annars snårig ämnesområde.

Vi i Vänsterpartiet tycker dock att förvaltningen kunde varit ännu tydligare och skar-

pare i sitt förslag till svar, särskilt vad gäller följande:

1. diskussionen om definition av massor är väldigt viktig och att man i högre grad

måste tillämpa försiktighetsprincipen. Att branschen åberopar miljöaspekter 

som grunden för att använda och omklassificera massor till dugliga förvånar 

icke. Tillika att branschen driver på för enklare regelverk och minskad kontroll. 

Vi ser dock inte bara nytta med detta utan även större möjlighet till fusk vilket 

kan leda till oerhörda miljökonsekvenser. Bara för att olika miljövärden, miljö-

vinster står mot varandra så kan man inte lätta på kontrollen. Vi måste även i 

en ekologisk krissituation agera för det större holistiska perspektivet.

2. Nästa fråga berör vem som bär ansvaret och står för kostnaden för ökad an-

vändning av massor och för behovet av ytterligare kontroll. Vi finner att förvalt-

ningens svar är bra, men vill ändå understryka vikten av tydlighet på detta om-

råde och av krav på att exploatören blir ytterst ansvarig samt att ökad spårbar-

het eftersträvas. Vi måste på en högre nivå garantera att de massor vi använ-

der inte är miljöskadliga, även om byggtakten och användandet ökar.

3. Sist vill vi, i enlighet med förvaltningen, endast betona vår syn på avfallsskat-

ten då vi anser det oerhört viktigt att denna skatt till fullo täcker de kostnader 

som uppstår och att även om massor definieras som en resurs och ej avfall 

måste de gå att beskatta.

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27

Tobias Petersson

Med instämmande av

Gunilla Ryd

22



 
 
 

 
 
 

§ 183 

MNN-2022-70 

Antagande av Naturvårdsplan för Malmö 2022-2030, MN-
2019-4639 
 
 

Sammanfattning 
Sedan 2012 har cirka 16 procent av nuvarande naturvårdsplanens utpekade områden av 
olika anledningar fått försämrade naturvärden. 
 
År 2018 gav stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en aktualiserad naturvårdsplan 
och detta följdes år 2020 av samma uppdrag från tekniska nämnden och miljönämnden. Ett 
förslag till ny naturvårdsplan för Malmö 2022–2030 har nu tagits fram, i syfte framför allt 
att konkretisera miljöprogrammets mål om tillgängliga gröna och blå miljöer (mål 6), ökad 
biologisk mångfald (mål 9) och fler skyddade havsområden (mål 11). Naturvårdsplanen 
syftar även till att uppnå översiktsplanens planeringsstrategier om natur, rekreation och 
biologisk mångfald. 
 
Planen antas av stadsbyggnadsnämnden, miljönämnden och tekniska nämnden. Planen 
kommer att genomföras genom ett förvaltningsövergripande arbete. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden beslutar att återremittera ärendet. 
2. Miljönämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att synkronisera ärendet med 

berörda förvaltningar. 

  

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V), meddelar att han avser 
inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 183 a. 
  
Håkan Andersson (SD) och Jenny Bengtsson (SD), med instämmande av Dana Alkabi 
(SD), meddelar att de avser inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 183 b. 
  
Simon Chrisander (L), med instämmande av Leakim Eventhén (L), meddelar att han avser 
inkomma med en skriftlig reservation, bilaga § 183 c. 

Yrkanden 
Arwin Sohrabi (S) yrkar att ärendet ska återremitteras och att förvaltningen ska ges i 
uppdrag att synkronisera ärendet med berörda förvaltningar. 
  
Helena Grahn (M) yrkar bifall till Arwin Sohrabis yrkande. 
  
Tobias Petersson (V) yrkar att ärendet ska återremitteras och att förvaltningen ska ges i 
uppdrag att utarbeta en tydligare ansvarsfördelning och en utförlig plan för uppföljning. 
  
Simon Chrisander (L) yrkar bifall till Tobias Peterssons yrkande. 
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Håkan Andersson (SD) tillstyrker förslaget till naturvårdsplan och yrkar att miljönämnden 
ska besluta att skicka vidare planen till kommunfullmäktige för antagande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns tre förslag varav två är att återremittera ärendet. 
Ordföranden frågar nämnden om ärendet ska avgöras under dagens sammanträde och 
finner frågan med "Nej" besvarad. 
  
Ordföranden ställer Tobias Peterssons yrkande om att förvaltningen ska ges i uppdrag att 
utarbeta en tydligare ansvarsfördelning och en utförlig plan för uppföljning mot Arwin 
Sohrabis yrkande om att förvaltningen ges i uppdrag att synkronisera ärendet med berörda 
förvaltningar och finner att nämnden beslutar enligt Tobias Peterssons yrkande. 
 
Omröstning begärs. 
  
Med 7 Nej-röster för Arwin Sohrabis yrkande mot 2 Ja-röster för Tobias Peterssons 
yrkande beslutar nämnden enligt Arwin Sohrabis yrkande. 
  
 
  

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• MN-2019-4639-Bilaga 1 - Förslag till Naturvårdsplan för Malmö 2022 – 2030 
• MN-2019-4639-Bilaga 2 - Underlag till Naturvårdsplan för Malmö 2022 – 

2030 
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Malmö stad  
Miljönämnden 

Voteringslista 
 
Mötesdatum 
2022-10-27 

 
 

 

Voteringslista: § 183 
Ärende: Antagande av Naturvårdsplan för Malmö 2022-2030, MN-2019-4639,  MNN-
2022-70 
 
Voteringslist(or) 
Votering 1 § 183 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Simon Chrisander (L), Ordförande X   
Arwin Sohrabi (S), Vice ordförande  X  
Helena Grahn (M), Andre vice ordförande  X  
Susanne Andreasson Leth (S), Ledamot  X  
Tobias Petersson (V), Ledamot X   
Jan Olof Håkan Andersson (SD), Ledamot  X  
Wilfredo Salinas Yancunta (S), Ersättare  X  
Bill Jönsson (M), Ersättare  X  
Jenny Bengtsson (SD), Ersättare  X  
Resultat 2 7 0 
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Vänsterpartiet
Reservation
Reservation: Antagande av Naturvårdsplanen för Malmö 2022 – 2030, MN 2019 – 

4639

Vi anser att den föreslagna naturvårdsplanen är mycket bra, och finner att förvaltningen i det 
stora hela gjort ett mycket bra arbete med att utarbeta förslaget.
Men då nämnden beslutade att återremittera förslaget, enligt oss utan någon motivering, valde
vi att göra ett medskick till förvaltningen till stöd för beslutet om återremittering.

Vårt medskick, i form av tilläggsyrkande, till förvaltningens fortsatta arbete är:
- att utarbeta en tydligare ansvarsfördelning och en utförlig plan för uppföljning.

Då detta tilläggsyrkande avslogs reserverade vi oss.

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27
Tobias Petersson
Med instämmande av
Gunilla Ryd
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se  

 

 

Reservation 
 

Miljönämnden 

Ärendenummer: MN-2019-4639 

 

Antagande av Naturvårdsplan för Malmö 2022-2030 

 

Vi Sverigedemokrater är väldigt nöjda med naturvårdsplanen och det gäller särskilt skrivningarna om 

fler skyddade havsområden. 

De styrande verkar inte vara lika nöjda, eftersom de inte vill skicka naturvårdsplanen för 

godkännande till kommunfullmäktige. En naturvårdsplan som inte är godkänd i fullmäktige riskerar 

att få en oklar status och prioriteras lågt av berörda nämnder. På så sätt minskar de styrande 

avsiktligt betydelsen av naturvårdsplanen. 

 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

-Att stryka beslutssats 2 och ersätta den med: ” att miljönämnden skickar vidare naturvårdsplanen till 

kommunfullmäktige för godkännande. 

 

Då vi inte fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Håkan Andersson (SD)      Jenny Bengtsson (SD)                   

 
med instämmande av:  

Dana Alkabi (SD)   

 
2022-10-27 
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Miljönämnden 2022-10-27 

Ärende: Antagande av Naturvårdsplan för Malmö 2020-2030 

MN-2019-4639 
 

Naturvårdsplanen för Malmö är en viktig del av genomförandet av Miljöprogrammet (2021-

2030). Miljönämndens uppgift i framtagandet och antagandet av naturvårdsplanen är att bistå 

med den expertis som besitts från ett miljöperspektiv. Detta har gjorts och miljöförvaltningen 

har lagt fram ett förslag på naturvårdsplan som har arbetats fram tillsammans med 

stadsbyggnadskontoret och fastighets- och gatukontoret.  

 

Med tanke på att förslaget läggs fram av miljöförvaltningen får det anses vara godkänt från ett 

miljöperspektiv. Med det antagandet togs planen upp på dagordningen för politisk behandling 

och beslut av ledamöterna i miljönämnden. På sammanträdet yrkas det på återremiss från vissa 

partier. Syftet med en sådan återremiss anges först vara en synkronisering av planen med 

politiker i andra nämnder. Syftet ändras sedan till att planen ska synkroniseras med andra 

förvaltningar, vilket enligt förvaltningen redan har skett. 

 

Som ordförande i miljönämnden anser jag det vara Miljönämndens uppgift att ge planen en 

politisk behandling baserat på de frågor vi har ansvar för, det vill säga miljöfrågorna. 

Ledamöterna i Miljönämnden har utsetts med det syftet och den uppgiften ska inte överlåtas till 

en annan nämnd/förvaltning. Att politiker i andra nämnder kan ha åsikter om det som beslutas 

av ledamöterna i miljönämnden kan vara förståeligt, men att återremittera en naturvårdsplan till 

miljöförvaltningen med uppgift att synkronisera miljöaspekterna i planen utanför vår egen 

nämnd framstår som förbryllande och fel.  

 

På sittande möte framkom att den planerade uppföljningen av planen har förbättringspotential. 

Med tanke på ärendets vikt för genomförandet av miljöprogrammet instämde vi därför i 

Vänsterpartiets yrkande om att återremittera med syfte att förbättra den delen av planen.   

 

Då yrkandet inte vann majoritetens gillande reserverar vi oss mot beslutet.  

 

 

 

 

Simon Chrisander (L)              

Ordförande miljönämnden 

 

Med instämmande av: 

 

 

 

 

Leakim Eventhén (L)    

 

Reservation 
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§ 184 

MNN-2022-161 

Remiss från Miljödepartementet om promemorian 
Tillfälliga åtgärder för att underlätta bränslebyte för 
fjärrvärmeanläggningar, M2022-01924 
 
 

Sammanfattning 
Malmö stad har fått möjligheten att yttra sig över en remiss från Miljödepartementet om 
promemorian Tillfälliga åtgärder för att underlätta bränslebyte för fjärrvärmeanläggningar. 
Kommunstyrelsen har översänt remissen till miljönämnden för direkt besvarande. I 
promemorian föreslås tillfälliga ändringar i miljöprövningsförordningen (2013:251) och 
förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd i syfte att möjliggöra 
snabbare byte av bränsle i fjärrvärmeanläggningar som idag drivs med gas, om det finns en 
överhängande risk för brist på gas. Ändringen innebär att en verksamhetsutövare ska kunna 
anmäla ändringarna till tillsynsmyndigheten i stället för att ansöka om tillstånd. 
Miljönämnden ställer sig positiv till att Miljödepartementet agerat skyndsamt och föreslår 
tillfälliga åtgärder. Miljönämnden anser att det bör vara Länsstyrelsen som gör prövningen 
eftersom den besitter aktuell kunskap och tillgång till det underlag som behövs för att kunna 
bedöma om det föreligger en överhängande risk för brist på gas. I frågan om de föreslagna 
ändringarna är förenliga med unionsrätten avstår miljönämnden från att yttra sig. 
Miljönämnden vill som en allmän synpunkt påtala att gasbrist även skulle slå hårt mot 
många andra verksamheter som redan idag är påverkade av högre energipriser. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på miljödepartementets remiss enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

2. Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Miljödepartementet 

Beslutsunderlag 
• Bilaga 1 - Promemoria Tillfälliga åtgärder 
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§ 185 

MNN-2022-149 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden om 
granskningshandlingar till Översiktsplan för Malmö, MN-
2019-4903 
 
 

Sammanfattning 
Stadsbyggnadsnämnden har översänt förslag till Översiktsplan för Malmö till miljönämnden 
för granskning. Sedan samrådet i juni 2020 har för översiktsplaneringen viktiga strategiska 
dokument, till exempel miljöprogram och energistrategi för Malmö, antagits och 
kommunövergripande processer, till exempel Klimatomställning Malmö, påbörjats. Vidare 
har Vattenmyndigheten i Södra Östersjön i augusti 2022 antagit Åtgärdsprogram för Södra 
Östersjön 2022–2027, innehållande sex administrativa åtgärder för kommunerna att 
genomföra. Till granskningshandlingarna hör också platsspecifika riktlinjer, vilka inte fanns 
med i samrådsskedet. Miljönämnden lämnar synpunkter utifrån de ändrade 
förutsättningarna. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på stadsbyggnadsnämndens remiss enligt förvaltningens 
förslag till yttrande. 

2. Miljönämnden överlämnar fördjupade synpunkter på granskningshandlingar till 
Översiktsplan för Malmö enligt förvaltningens förslag. 

  
Reservationer och särskilda yttranden 
Håkan Andersson (SD) och Jenny Bengtsson (SD), med instämmande av Dana Alkabi 
(SD), meddelar att de avser inkomma med skriftlig reservation, bilaga § 185 a. 
  
Helena Grahn (M) och Bill Jönsson (M) meddelar att de avser inkomma med ett särskilt 
yttrande, bilaga § 185 b. 
  
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V), meddelar att han avser 
inkomma med ett särskilt yttrande, bilaga § 185 c. 

Yrkanden 
Håkan Andersson (SD) yrkar att avstyrka översiktsplanen i sin helhet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer Håkan Anderssons yrkande om att avstyrka översiktsplanen i sin helhet 
mot förvaltningens förslag till yttrande och finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till  
Stadsbyggnadsnämnden 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 reviderad 
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• RevBilaga 1 - Förslag till synpunkter på granskningshandlingar till 
Översiktsplan för Malmö 

• MN-2019-4903-Bilaga 2 - Översiktsplan för Malmö, granskningshandling juni 
2022 

• MN-2019-4903-Bilaga 3 - Hållbarhetsbedömning med 
Miljökonsekvensutredning, granskningshandling mars 2022 

• MN-2019-4903-Bilaga 4 - Samrådsedogörelse, mars 2022 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• MN-2019-4903-Bilaga 1 - Förslag till synpunkter på granskningshandlingar till 

Översiktsplan för Malmö 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se  

 

 

Reservation 
 

Miljönämnden 

Ärendenummer: MN-2019-4903 

 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden – om granskningshandlingar till Översiktsplan för 

Malmö 

Vi Sverigedemokrater stöder inte alls den styrande minoritetens politik när det gäller förtätning, 

trafikslagens prioritering och vindkraft.  Vi vill också att arbetet mot utsläpp av orenat avloppsvatten i 

Öresund ska prioriteras högre. 

 

 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

-Att miljönämnden ska avstyrka Översiktsplanen för Malmö 

 

Då vi inte fick gehör för vårt ställningstagande reserverar vi oss mot beslutet. 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Håkan Andersson (SD)      Jenny Bengtsson (SD)                   

 
med instämmande av:  

Dana Alkabi (SD)   

 
2022-10-27 
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Miljönämnden 2022-10-27 

 

Remiss från stadsbyggnadsnämnden om granskningshandlingar till 

Översiktsplan för Malmö, MN-2019-4903 

 

Översiktsplanen är ett strategiskt dokument som ger vägledning för hur beslut om 

hur mark- och vattenområden i kommunen ska användas samt hur den byggda 

miljön ska utvecklas. 

 

I en tätbebyggd stad som Malmö uppstår intressekonflikter om stadens ytor, 

såsom behov av bostäder, arbetsplatser, samhällsservice, infrastruktur och 

grönområden. Staden ska vara attraktiv, trygg och tillgänglig i livets alla skeden. 

En tätare stad behöver inte betyda en mindre grön stad. Högre och tätare 

bebyggelse i strategiska lägen kan skapa goda förutsättningar för gröna och blå 

miljöer i staden. 

 

Förtätningen av Malmö ska inte ske på bekostnad av stadens infrastruktur. 

Tvärtom måste Malmö även framgent vara en tillgänglig och välkomnande stad 

för alla grupper i samhället. Trafiksystemets uppgift är att föra samman invånare, 

stödja näringslivet och bidra till en rörlig arbetsmarknadsregion.  

 

Moderaterna anser att en helhetssyn på staden och dess infrastruktur är en 

förutsättning för hållbar samhällsutveckling och inkommer därför med ett särskilt 

yttrande. 

 
 

Helena Grahn (M)  Bill Jönsson (M) 
  

 

Särskilt yttrande   
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Vänsterpartiet
Särskilt yttrande
Särskilt yttrande, Remiss från stadsbyggnadsnämnden om granskningshandlingar till 

Översiktsplan för Malmö, MN - 2019-4903

Miljöförvaltningen lyfter flera viktiga aspekter som vi vill understryka, t.ex. att plats krävs för

produktion och lagring av förnybar energi, dvs energi från vindkraft, sol, vågor och djupgeo-

termi. Klimatförändringarna innebär också ett ökat behov värmeöar och hur de kan lindra ef-

fekterna måste det tas hänsyn till. Vi instämmer även i att stycket om Utblick 2050 behöver 

kompletteras med ett förändrat levnadssätt. Klimatförändringarna framtvingar en radikal om-

ställning, vi kan inte utgå från att vi arbetar och lever som idag. De planetära gränserna kräver

att vi prioriterar resurssnåla lösningar såsom en cirkulär ekonomi och energieffektivitet där 

energidelningssystem utgör en del av planen. Det räcker inte med belysa trafikproblemen eller

behoven av investeringar i bostäder och verksamheter, även om biltransporterna självklart 

måste minska till förmån för kollektivtrafik, cykel och gång. Det gäller också att hitta balan-

sen mellan vad som kan utvecklas på sikt och vad som måste göras nu. Med detta i åtanke vill

vi lägga till aspekter som vi anser särskilt viktiga för stadens planering:

Klimat och miljö

Vi ser stora behov att den kommande översiktsplanen har ett tydligt klimat och miljöperspek-

tiv. Det gäller hur vi bygger för att minska påverkan på klimatet och hur vi bygger säkert för 

de klimatförändringar som sker, vattennivå höjningar samt fler och kraftigare skyfall. Det gäl-

ler också att stärka den biologiska mångfalden och utveckla naturbaserade ekosystemtjänster. 

Därför behöver vi planera för mer grönska i staden, det kan handla om fler stadsgator med 

träd, fler miniparker eller gröna tak i linje med vad som vår naturvårdsplan förespråkar. Den 

högklassiga åkermarken behöver värnas och bebyggelse ska ske på ytor som inte har samma 

höga värde, det kan handla om tidigare hårdgjorda ytor som bilparkering i markplan och lik-

nande. Vi måste också värna om våra blå värden genom ökad hänsyn till våra vattendrag, där 

en god status i Öresund spelar en viktig roll. Vi kan inte tillåta utbyggnader som förändrar flö-

det i stadens hamn och kanaler, som försämrar för flora och fauna.
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Vänsterpartiet
Bostadsförsörjning

En rättvis bostadspolitik förutsätter ett socialistiskt, feministiskt och antirasistiskt perspektiv, 

något vi i Vänsterpartiet kämpar för varje dag. Den förutspådda befolkningsökningen kommer

att leda till ännu större utmaningar för vår bostadspolitik utifrån en hållbar utveckling, när sta-

den strävar efter att bevara den bördiga jordbruksmarken, att värna om Öresunds goda status 

och samtidigt lösa bostadsbristen, nuvarande och framtida. Med detta höga bostadstryck vill 

vi se en ökad samplanering med omkringliggande kommuner när både översiktsplaner och de-

taljplaner tas fram. Det gäller allt från bostadsplanering, verksamhetsetablering till kollektiv-

trafik.

För att säkerställa en jämlik bostadssituation i framtidens Malmö önskar Vänsterpartiet därför 

ännu tydligare ställningstaganden i översiktsplanen om vikten av att inte sälja ut allmännyt-

tan, samt att Malmö stad ska säkerställa ett högt bestånd av hyresrätter. En förutsättning för 

att skapa en hållbart Malmö för Malmöborna är att våra bostäder inte säljs till internationella 

riskkapitalister som prioriterar profit före Malmöbornas välmående. 

Vi vill även behålla makten över den kommunala marken och önskar att det i översiktsplanen 

framgår att Malmöborna genom en större rådighet över marken också får ett större inflytande 

över bostadsbyggandet och över hållbarheten. Detta kan även leda till både alternativ bygg-

verksamhet och ägandeformer och stärka demokratin.

Bilfrihet i staden och krympta volymer godstrafik

Främjandet av gång, cykel och kollektivtrafik är en viktig inriktning för planeringen av Mal-

mö stad. Vi vill gå längre och planera för bilfria områden. Sommargatorna, som gradvis om-

vandlas till permanent bilfria gator, är en bra början men mer behövs. ”Bilbantning” och 

minskad framkomlighet för stora volymer bilar har testats i många städer världen runt, det 

kommer att gå bra i Malmö också. Vi vill att det införs en cirkulationsplan så att genomfart av

bilar begränsas radikalt och att lokala, bilfria godstransporter blir delar av strategin för den at-

traktiva, hållbara och gröna staden. Likaså behövs lösningar för den lokala godstrafiken. De 

försök som gjordes för några år sen med omlastningshubbar och en flotta av cykeltransporter 

behöver utvecklas mer, där måste staden och näringsidkarna samarbeta.

35



Vänsterpartiet

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27

Tobias Petersson

Med instämmande av

Gunilla Ryd
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§ 186 

MNN-2022-160 

Yttrande till Hyres- och arrendenämnden i Malmö om 
förslag till särskild förvaltare dnr H 2104-22, MN-2018-
5934 
 
 

Sammanfattning 
Hyres- och arrendenämnden i Malmö har i föreläggande till Malmö stad anhållit om 
yttrande över, av Hyresgästföreningen föreslagen förvaltare till fastigheten 
Taxeringsrevisorn 5, Bostadsrättföreningen 5:an. Hyresgästföreningen har ansökt om att 
fastigheten ska tvångsförvaltas och föreslår Fastighets AB Trianon (556183-0281) som 
förvaltare. Fastighets AB Trianon har förklarat sig villigt att åta sig uppdraget. 
Miljönämnden har inga invändningar mot den föreslagna förvaltaren. Frågan om 
tvångsförvaltning har varit föremål för nämndens yttrande till Hyres- och arrendenämnden 
om förslag till särskilt förvaltare, daterat 2022-09-26. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på Hyres- och arrendenämndens i Malmös föreläggande enligt 
förvaltningens förslag till yttrande. 

2. Miljönämnden justerar paragrafen omedelbart. 

Beslutet skickas till  
Hyres- och arrendenämnden i Malmö, hyresnamndenimalmo@dom.se 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• MN-2018-5934-Malmö_HN_H2104-22_Aktbil_28 
• MN-2018-5934-Yttrande till Hyres- och arrendenämnden 
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§ 187 

MNN-2022-159 

Dispens enligt förordning (2013:252) om stora 
förbränningsanläggningar, Heleneholms Kraftvärmeverk 
(HVK) inom fastigheten Värmepannan 7, MN-2022-9897 
 
 

Sammanfattning 
E.ON Energiinfrastruktur AB (nedan kallat E.ON) har ansökt om dispens enligt 82 § 
förordning om stora förbränningsanläggningar (SFS 2013:252) avseende utsläppskraven 
enligt 53, 65 och 72 §§ för Heleneholms kraftvärmeverk fram till den 30 april 2023. 
Ansökan är tänkt att gälla för de tillfällen som det råder avbrott eller begränsad tillgång av 
gas, som kan äventyra möjligheterna att leverera fjärrvärme till kunder. Ansökan är även 
tänkt att gälla vid intrimning av anläggningen med olja innan det råder avbrott eller 
begränsad tillgång på gas. Ansökan gäller inte vid höga inköpspriser av gas. 
 
Förvaltningen föreslår miljönämnden att Heleneholms kraftvärmeverk (HVK) beviljas 
dispens fram till den 30 april 2023. Under dispenstiden ska utsläppskrav enligt förordningen 
om stora förbränningsanläggningar gälla. Dispensen gäller bara när det inte finns någon gas 
att tillgå på marknaden. 
 
Beslut 

1. Miljönämnden svarar på E.ON:s dispensansökan enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Tobias Petersson (V), med instämmande av Gunilla Ryd (V), meddelar att han avser 
inkomma med skriftlig reservation, bilaga § 187. 

Yrkanden 
 
Tobias Petersson (V) yrkar att stryka meningen "Då ska möjligheterna på marknaden ha 
undersökts och en bedömning ska ha gjorts om vad som är ekonomiskt motiverat gällande 
kostnader (inköpspriser, leveranskostnader med mera) av naturgas." i näst sista stycket i 
förslaget till yttrande. 
  
Helena Grahn (M) och Simon Chrisander (L) yrkar avslag på Tobias Peterssons (V) 
yrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Simon Chrisander (L) ställer Tobias Peterssons (V) yrkande mot förvaltningens 
förslag till yttrande och finner att nämnden fattar beslut enligt förvaltningens förslag till 
yttrande. 

Beslutsunderlag 
• G-tjänsteskrivelse miljönämnden 2022-10-27 
• Yttrande från Länsstyrelsen Skåne 
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• Redovisning av drift av Limhamns fjärrvärmecentral 
• Ansökan om dispens enligt 82 § förordning om stora 

förbränningsanläggningar 
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Vänsterpartiet
Reservation
Reservation: Dispens enligt förordningen (2013:252) om stora förbränningsanlägg-

ningar, Heleneholms Kraftverk (HKV) inom fastigheten Värmepannan 7, MN - 2022 – 

9897.

Vi i Vänsterpartiet förstår helt problematiken och instämmer på det hela med förvaltningen. Vi

ser behovet av denna tidsbegränsade dispens i en orolig omvärld. Men vi finner däremot en 

viss otydlighet i förvaltningens svar.

Vi anser att formuleringen om marknad och inköps prisets styrning är oklara, och skulle vilja 

se en skrivning mer i enlighet med EONs ansökan, där EON tydligt understryker att priset 

INTE får påverka valet av bränsle.

Därför yrkade vi på följande ändring.

 att i nästa sista stycket i tjänsteskrivelsen stryka meningen:

då ska möjligheterna på marknaden ha undersökts och en bedömning ska ha gjorts om vad 

som är ekonomiskt motiverat gällande kostnader (inköpspriser, leverantörskostnader med 

mera) av naturgas).

Eftersom vårt förslag avslogs reserverade vi oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet Malmö 2022-10-27

Tobias Petersson

Med instämmande av

Gunilla Ryd
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